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Zamyšlení 

V lednu a únoru 2009 zorganizo-
valo Občanské sdružení Dobro-
host už tradičně čtyři přednášky, 
jejichž tématem byla novější i 
vzdálenější historie nejen Pobě-
žovic, ale i jejich nejbližšího oko-
lí. Největší pozornosti se těšila 
přednáška MVDr. Kroupy na té-
ma megalitické stavby (nejen) v 
Čechách, jejich smysl a účel, kte-
rá byla doplněna i obrazovým 
materiálem autora. Zajímavá byla 
i přednáška RNDr. Karla Špačka 
nazvaná „I silnice a železnice ma-
jí svoji historii.“ Mgr. Marie 
Špačková se pak ve svých dvou 
vystoupení věnovala dějinám Po-
běžovic a osad, které v součas-
nosti spadají pod MěÚ Poběžovi-
ce. Celý cyklus se pak nesel v du-
chu 650. výročí první písemné 
zmínky o existenci Poběžovic.  
(„Nejstarším držitelem Poběžovic 
byl Zdeněk z Poběžovic, který je 
roku 1359 jmenován jako patron 
kostela v Šitboři, Rokošíně a poz-
ději ve Valtířově.“ PhDr. Mužík 

Petr, OAD VZ 
1980. s. 52). 
Jednou akcí na-
víc pak byla i 
beseda  M. 
Špačkové v 
místním DPS 
rovněž na téma 
regionální his-
torie. Ta se ko-
nala 17. února 
odpoledne.  
O tom, že o 
historii míst, kde žijí, mají jejich 
obyvatelé opravdu zájem svědčí i 
relativně hojná účast zájemců ne-
jen z Poběžovic, ale i ze širšího 
okolí. Dobrohost je neziskové a 
zcela dobrovolné sdružení. Přesto 
posluchači přispěli během všech 
čtyř akcí na jeho činnost celkem 
1813.- Kč a 70 eurocenty. Tyto 
prostředky byly řádně zaevidová-
ny do účetnictví sdružení (to má 
možnost i žádat o dotace - viz kří-
žek u hřbitova), ale řadu drob-
ných akcí (tabulky označující pa-

mátky aj.) hradí jen za přispění 
sponzorů a dobrovolných dárců 
nebo je provádí zcela zdarma. 
Tímto také Občanské sdružení 
Dobrohost děkuje všem svým pří-
znivcům, i když jeho členové by 
byli rádi, kdyby se jejich řady 
rozšířily o další členy.  
Zvláštní dík pak patří p. Vratisla-
vu Koreckému, který na všechny 
tyto čtyři akce zdarma poskytl 
prostory svého hotelu Hubertus.         
                                              

 MŠ 

Skončil cyklus přednášek věnovaný reginálním dějinám  

Víte, že existuje Svazek obcí 
Domažlicko? Tvoří ho 45 ob-
cí - měst, městeček i vsí. A je-
ho cílem je (alespoň jsem to 
tak pochopila, stanovy ne-
znám,) podporovat hlavně tu-
ristický ruch na Domažlicku. 
Ruchají turisté, ať už kvůli 
zdraví, historii, krásné přírodě 
či kulturnímu vyžití. A ruchají 
i podnikatelé a obchodníci - i 
turista musí někde jíst či spát, 
zaplatit vstupné,  koupit si su-
venýr.  
Sdružení vydalo i kalendář ak-
cí 2009. Na každý měsíc jeden 
list a jedna fotografie a také 
"akce", které tu či onu obec 
svazku reprezentují. Poběžovi-
ce jsou tu dvakrát: v květnu 
15. - 17.5. Česko - bavorské 
slavnosti a k tomu fotografie z 
poběžovické pouti "Květinová 
módní přehlídka v Poběžovi-
cích." Ta se ovšem koná až o 
poběžovické pouti. Pouť je v 
kalendáři (jako druhá a po-
slední poběžovická akce) uve-
dena 21. - 23. 8. Je jasné, že v 
srpnu jsou nejdůležitější 
Chodské slavnosti (pardon - 
Vavřinecká pouť) v Domažli-
cích, a tak fotografie na srpen 
zachycuje juchající Chody. 
Nic nového pod sluncem. Je 
jim přáno a zaslouží si to, i 
když vždycky patřili k utisko-
vaným, a tedy i za minulého 
režimu uznávaným poddaným. 
Ale je jisté, že tvůrci kalendá-
ře si nedali vůbec žádnou prá-
ci se skutečnou prezentací.  
Česko - bavorské slavnosti? 
Ví vůbec někdo, že se týkají i 
Jana Nepomuckého? Byl sva-
tořečen v březnu (Marec) 
1729, v Poběžovicích je jedna 
z jeho nejstarších barokních 
soch a vůbec nejde jen o nábo-
ženství! Baroko je přece jeden 
z uměleckých a životních stylů 
a Karlův most je jedna z nej-
slavnějších památek v Če-
chách! O poběžovické pouti 
ani nemluvě. Poutě se konáva-
ly ve dnech zasvěcení místní-
ho kostela či kaple. Proto je 
pouť v Poběžovicích v srpnu - 
15. srpna je v katolickém ka-
lendáři svátek Nanebevzetí 
Panny Marie, datum se dodr-
želo, náplň je jiná. Nic proti 
tomu. Kultura nejsou jen ná-
boženské tradice. Ale zpátky 

V uplynulém týdnu projektový 
tým města a školy dokončil a 
zkompletoval další z připra-
vovaných projektů. Tentokrát by 
všichni zúčastnění rádi dosáhli na 
dotaci téměř 300.000 Kč na vý-
stavbu keramické pece v základní 

škole.  Projektovým záměrem je 
výzdoba prostor v domě s pečo-
vatelskou službou a na městském 
úřadě v Poběžovicích keramický-
mi kachli s tématikou poběžovic-
kého náměstí. 
Několik měsíců pracovali výtvar-

níci-žáci školy pod vedením Anny 
Paulové na návrzích kachlů, které 
znázorňují dětské představy o ba-
revnosti a pestrosti domů na ná-
městí. Děti měly za úkol připravit 
vlastní náměty na rekonstrukci ná-
městí a pře-

dokončení na str. 4. 
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Projekt „Keramická dílna na Základní škole v Poběžovicích“ 

V mrazivém zimním týdnu od 7. 
do 14. února se uskutečnil lyžař-
ský kurz pro žáky Základní školy 
v Poběžovicích. V letošním roce 
byl plný novinek, zaměřený pře-
vážně na sjezdové lyžo-
vání a snowboarding, 
prováděný v osvědčeném 
lyžařském středisku Pan-
cíř.   
Účastníci se ubytovali na 
horské chatě přímo na 
v r c h o l k u  P a n c í ř e 
v nadmořské výšce 1214 
m a výcvik zahájili pod 
vedením zkušených in-
struktorů hned v sobotu 
7. února. Seznámili se se  
sjezdovkou, která začíná 
v bezprostřední blízkosti 
hotelu a vede po severní 
straně kopce. Lyžování 
probíhalo denně s výjimkou od-
počinkového odpoledne ve 
středu, kdy lyžaři vyrazili do údo-
lí, aby doplnili zásoby pamlsků. 
Během jednotlivých lekcí se ně-
kteří zdokonalovali ve svém umě-
ní zdolávat náročné svahy, jiní 
přijeli jako úplní začátečníci a po-
stupně objevovali taje sjezdu, car-
vingu i snowboardových náklonů. 
Dlouhé večery byly vyplněny 
hrami, recesí a soutěžemi. Posled-

ní den všichni absolvovali dvou-
kolové závody ve slalomu, kde 
předvedli vše, co se na lyžích na-
učili. S pancířskou sjezdovkou se 
děti rozloučily řádivým karneva-

lem na lyžích, kdy ostatní ná-
vštěvníci zimního střediska mohli 
sledovat maškarní jízdu všech ab-
solventů kurzu. Na bezpečnost 
masek dohlížel „lékař“, na trati se 
objevili čarodějnice, kočky (i 
čtyřnohé), fotbalisti, kovbojové, 
dámy v plavkách a další. Úplný 
závěr patřil večernímu lyžování 
na Weissově louce. 
Letošním kurzem prošlo 23 dětí. 
Snowboardingu se věnoval zkuše-

ný Jan Kocián, lyžování vyučova-
li manželé Foistovi za podpory 
Miroslava Horáka, studenta těles-
né výchovy na PF JČU České Bu-
dějovice. Odjezd a počet účastní-

ků bohužel ovlivnil 
výskyt hepatitidy ve 
škole a přijatá karan-
ténní opatření. Samot-
ný výcvik jsme ale do-
končili bez jediného 
zranění a v plné poho-
dě. Kopec se za naši 
snahu odvděčil ideál-
ními podmínkami a 
věřím, že všichni od-
jeli zpět domů bohatší 
o spoustu nezapome-
nutelných zážitků a že 
se k tomuto krásnému 
zimnímu sportu budou 
vracet, třeba prostřed-

nictvím našich dalších kurzů. Ro-
diče, kteří nás navštívili a zalyžo-
vali si s námi, nás přivedli na 
myšlenku připravit do budouc-
nosti také týden lyžování pro ro-
diče s dětmi. Moc se na všechny 
zájemce těšíme a doufám, že výu-
ka sjezdového lyžování a snow-
boardingu se stane poutavou ka-
pitolou našeho školního vzděláva-
cího programu. 

V. Foist 

Lyžařský kurz Pancíř 2009 



 

 

 

KINO V MĚSÍCI  
BŘEZNU  2009 

ke kalendáři - nejsou uvedeni 
ani autoři ani "financovatelé" - 
celý připomíná doby před dva-
ceti lety, kdy se prezentovalo, co 
bylo po ruce a co odpovídalo 
ideologii většiny.  
Kalendář na jeden rok by měl 
obsahovat i aktuální akce k aktu-
álním datům. A tak se ptám: sla-
vit či neslavit? Zajímá vůbec ně-
koho, co bylo? Jak bylo? A tak: 
650 let Poběžovic? K čemu? 
Vždyť většina občanů přímo v 
Poběžovicích dojde leda k roku 
1945. Ale většina tu také přece 
chce žít i dál a i její děti. A mož-
ná je dobré znát nejen své pradě-
dečky, ale i historii míst, kde po-
kračuje rod. A třeba i z čistě 
ekonomických důvodů.  

Marie Špačková 
UPOZORNĚNÍ 

Místní poplatek:   
za držení psa 

 

je splatný do 31.3.2009. 
Držitelé pobírající invalidní, 
starobní, vdovský nebo vdo-
vecký důchod, který je jedi-
ným zdrojem jejich příjmu a 
poživatelé sirotčího důchodu 

platí 100.-Kč, za druhého  
a dalšího psa 300.-Kč. 

  
za likvidaci odpadů,  

je splatný do 30.6.2009.    
Poplatky se hradí  

v pokladně  
MěÚ Poběžovice. 
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6.3. Kdopak by se vlka bál  
                                     (ČR)  
13.3. Ocas ještěrky     (ČR)  
20.3. Nebezpečný cíl (USA)  
27.3. Labyrint lží        (USA)  

Nejlepším oce-
něním výsledků 
práce žáků i je-
jich učitelů je 
dárek v podobě 
pochvaly nebo 
kladného hod-
nocení. 
A právě jedním 
z nich se může 

naše škola veřejně pochlubit. 
Po dlouhé době jsme obdrželi z 
Prahy „Ocenění“ společnosti SCIO, 
která nám každoročně zasílá pro 
žáky 9. ročníků testy, v nichž si 
prověří i předpoklady pro další stu-
dium. 
Žákyní, jež toto ‚Ocenění‘ ob-
držela, je Květa Kadlecová z IX.
B. A za co to bylo? Za nejlepší vý-
sledek v testu z německého jazyka 
v Plzeňském kraji v testování 9. 
tříd. Velice nás to potěšilo a touto 
cestou jí veřejně gratulujeme.  
                     Vedení ZŠ Poběžovice 

GRATULACE 

Výběr z usnesení z 51. jednání RM Poběžovice, ze dne 28.1.2009 
♣ RM schvaluje dodatek č. 2/2009 ke smlouvě č.: 5459 na odvoz a likvidaci tříděného odpadu, uzavřenou s firmou EKO 

SEPAR, s.r.o., Nýřany a pověřuje starostu jejím uzavřením. 
♣ RM schvaluje podání žádosti o dotaci z Programu stabilizace a obnovy venkova 2009, vyhlášeného Plzeňským krajem na 

vybudování bezdrátového veřejného rozhlasu v Poběžovicích a všech jeho částech a ukládá starostovi připravit a odeslat 
uvedenou žádost ve stanoveném termínu pro přijímání žádostí. 

♣ RM schvaluje vnitřní směrnici města Poběžovice č. 2/2008 o podmínkách pronájmu nebytových prostorů. 
♣ RM revokuje své usnesení č. RM-33-08.04.17-14 a na základě vyjádření MěÚ Poběžovice, odboru životního prostředí a 

dendroložky a zahradní architektky Ing. Evy Damcové neschvaluje pokácení jedle bělokoré, rostoucí u bytového domu čp. 
20 v Augustinově ulici. 

♣ RM bere na vědomí informaci o nesouhlasu vlastníka dotčených pozemků p. Antonína Táborského s prováděním prací 
při čištění potoka Pivoňka na jeho pozemcích, o jeho nabídce na odprodej těchto pozemků za cenu 50.-Kč/m2 a pověřu-
je starostu jednáním o platebních podmínkách kupní smlouvy na výkup uvedených pozemků. 

♣ RM schvaluje použití znaku města ve spojení s textem připomínajícím 650. výročí města, na tiskový štoček razítkovací-
ho stroje MěÚ Poběžovice, kterým je označována veškerá odchozí pošta úřadu a pověřuje místostarostu zajištěním 
výroby a instalace patřičného razítka do razítkovacího stroje. 

♣ RM bere na vědomí informaci o řešení situace v jídelně Základní školy Poběžovice, kde byly zjištěny nesrovnalosti v 
evidenci úhrady obědů, skladových zásob, dodržování hygienických předpisů a na základě těchto skutečností došlo k 
okamžitému rozvázání pracovního poměru s vedoucí jídelny. 

♣ RM schvaluje smlouvu o dílo č. DSP/SDP/22-2414/08/121, s firmou Dálniční stavby Praha, a.s., na kácení dřevin a 
sadové úpravy, které provedou pracovníci Služeb města Poběžovice v souvislosti s výstavbou přeložky komunikace 
II/196 v Poběžovicích, znějící na částku 1.387.090.-Kč a pověřuje starostu jejím uzavřením. 

♣ RM bere na vědomí připravené podklady ke kácení dřevin pro část dosud neudržovaného území zámeckého parku, 
schvaluje návrh dodatku č. 2, kterým se rozšiřuje příprava podkladů na celou, dosud nerevitalizovanou část zámeckého 
parku, znějící na částku 102.000.-Kč bez DPH a pověřuje starostu jeho uzavřením. 

♣ RM bere na vědomí navýšení ceny jídla od firmy OMEX - stravování, s.r.o., Plzeň od 1.2.2009 na 52,50 Kč, schvaluje 
novou smlouvu platnou od uvedeného data a pověřuje starostu jejím podpisem. 

♣ RM schvaluje mandátní smlouvu č. 022009, s Karlem Abrhámem - AB engineering, Plzeň, na organizaci zadávacího 
řízení na výběr dodavatele projektové dokumentace pro veřejnou zakázku malého rozsahu - Modernizace Mateřské 
školy Poběžovice, za cenu 11.900.-Kč včetně DPH a pověřuje starostu jejím uzavřením. 

♣ RM schvaluje mandátní smlouvu č. 032009, s Karlem Abrhámem - AB engineering, Plzeň, na organizaci zadávacího 
řízení na výběr dodavatele projektové dokumentace pro veřejnou zakázku malého rozsahu - Město Poběžovice - vypra-
cování územního plánu, za cenu 11.900.-Kč včetně DPH a pověřuje starostu jejím uzavřením. 

♣ RM schvaluje mandátní smlouvu s Karlem Abrhámem - AB engineering, Plzeň, na organizaci zadávacího řízení na 
výběr dodavatele projektové dokumentace pro veřejnou zakázku malého rozsahu - Výstavba dětského hřiště u Mateřské 
školy Poběžovice, za cenu 11.900.-Kč včetně DPH a pověřuje starostu jejím uzavřením. 

♣ RM schvaluje dodatek č. 1 k mandátní smlouvě  č. 152008 s Karlem Abrhámem - AB engineering, Plzeň, kterým se 
mění a doplňuje cena díla na výši 30.000.-Kč bez DPH s tím, že zhotovitel je plátcem DPH. 

♣ RM schvaluje dodatek č. 2. ke Smlouvě o zajištění reklamy a propagace uzavřené se Západočeskými komunálními 
službami, kterým se mění výše částky na 1500.-Kč bez DPH měsíčně a pověřuje starostu jeho podpisem. 

♣ RM bere na vědomí návrh dohody o ceně tepla a platebních podmínkách ke smlouvě č. 1/P předloženou firmou TEZA 
Domažlice, s.r.o., kterou se stanoví cena tepla 641.-Kč/GJ, pověřuje starostu zjistit míru nárůstu ceny a projednat její 
oprávněnost s právníkem. 

♣ RM bere na vědomí Vyhodnocení návrhu zadání regulačního plánu Průmyslová zóna Poběžovice a ukládá starostovi 
předložit jej k projednání do nejbližšího zasedání ZM. 

♣ RM nedoporučuje snížení kupní ceny pozemku p.č. 728 dle PK o výměře 844 m2 v k.ú. Šitboř, o který požádal Petr 
Klesa, Budovatelů 381, Poběžovice a ukládá starostovi předložit žádost k projednání ZM. 

♣ RM bere na vědomí souhlasné rozhodnutí KÚ PK, odboru kultury a památkové péče, kterým se povoluje přemístění 
smírčího kříže od Ohnišťovic na nové stanoviště k jižnímu křídlu poběžovického zámku. 

♣ RM bere na vědomí poděkování České katolické charity za organizaci a průběh Tříkrálové sbírky, při které se v Pobě-
žovicích vybralo 21.033.-Kč. 

♣ RM nesouhlasí s nákupem publikací Plzeňský kraj bez hranic 2009. 
♣ RM nesouhlasí s nákupem CD disků Chodské strašení od firmy RLA Stallion, Plzeň, za cenu 200.-Kč/ks. 

Výběr z usnesení z 52. jednání RM Poběžovice, ze dne 12.2.2009 
♣ RM schvaluje podobu tiskového štočku k výročí 650 let města Poběžovice pro razítkovací stroj MěÚ Poběžovice a 

ukládá místostarostovi zajistit výrobu tohoto štočku podle návrhu č. 2. 
♣ RM schvaluje pořízení samobarvícího razítka s motivem 650. výročí města Poběžovice pro MKIS Poběžovice a ukládá 

tajemníkovi zajistit jeho výrobu. 
♣ RM schválila komisi pro vyhodnocení výběrového řízení na zpracování projektové dokumentace akcí Modernizace 

Mateřské školy Poběžovice a Dětské hřiště u Mateřské školy Poběžovice v tomto složení: Ing. Karel Abrahám, Lenka 
Pekárová, Ing. Zdeněk Fišer, PhDr. Petr Mužík, Mgr. Hynek Říha a jeden z členů FV ZM Poběžovice. 

♣ RM ukládá tajemníkovi připravit do příštího jednání RM harmonogram prací v nebytovém prostoru bývalé prodejny 
Barták shop, vedoucí k opravě prostoru v takové kvalitě, aby jej bylo možno pronajmout vybranému žadateli. 

♣ RM ukládá tajemníkovi připravit do 7.3.2009 veřejnou nabídku na pronájem malometrážních bytů v rekonstruovaném 
domu čp. 50, v Poběžovicích. 

♣ RM schvaluje podání žádosti o dotaci z Ministerstva pro místní rozvoj v rámci Podpory obnovy venkova na stavbu 
Dětského hřiště u Mateřské školy Poběžovice a nákup keramické pece pro Základní školu Poběžovice. 

♣ RM schvaluje dodatek č. 1 ke smlouvě o poskytnutí finančního příspěvku Plzeňskému kraji na zajištění dopravní ob-
služnosti, jehož částka se od loňského roku neliší a činí 49.650.-Kč a pověřuje starostu jeho podpisem. 

Výběr z usnesení z 19. jednání ZM Poběžovice, ze dne 5.2.2009       
♣ ZM neschvaluje snížení původně navržené kupní ceny 40.- Kč/m2 pro prodej části pozemku p.č. 728 dle PK o výměře 844 

m2, v k.ú. Šitboř, a současně trvá na případném prodeji té části pozemku, která není součástí účelové komunikace - veřejné 
cesty. 

♣ ZM schvaluje prodej pozemků: p.č. 319/l dle KN o výměře 7.216 m2, druh pozemku trvalý travní porost; p.č. 353/2 
dle KN o výměře 2.554 m2, druh pozemku lesní pozemek; p.č. 353/4 dle KN o výměře 144 m2, druh pozemku trvalý 
travní porost; p.č. 486 dle KN o výměře 129 m2, druh pozemku lesní pozemek; p.č. 490 dle KN o výměře 360 m2, 
druh pozemku trvalý travní porost; p.č. 811/2 dle KN o výměře 1.646 m2, druh pozemku ostatní plocha - ostatní komu-
nikace; p.č. 874 dle KN  o výměře 36 m2, druh pozemku orná půda; p.č. 319 dle PK o výměře 3.903 m2; p.č. 446 dle 
PK o výměře 144 m2; vše v k.ú. Šitboř za cenu 15,- Kč/m2 společnosti MYRAMAR s.r.o., Domažlice. 

♣ ZM schvaluje ukončení veřejnoprávní smlouvy o projednávání přestupků Komisí pro projednávání přestupků Poběžo-
vice, uzavřenou mezi městem Poběžovice a obcí Nový Kramolín. 

♣ ZM schvaluje „Návrh zadání Regulačního plánu průmyslové zóny Poběžovice“ za podmínek obsažených ve Vyhod-
nocení návrhu zadání tohoto regulačního plánu. 

♣ ZM schvaluje zpracování „Návrhu Regulačního plánu průmyslové zóny Poběžovice.“ 
♣ ZM schvaluje Dodatek č. 4 ke smlouvě o dílo č. 06/2006 s firmou STAFIKO stav s r.o., Domažlice na stavbu „

Stavební úpravy objektu čp. 50 v Poběžovicích na 8 b.j.,“ kterým se původní cena stavby 6.909.357.- Kč bez DPH 
(7.286.276,13 Kč s DPH) navyšuje o 1.165.283.- bez DPH na celkovou cenu 8.023.939.- Kč bez DPH (8.584.511.- 
Kč  s  D PH ) .  

♣ ZM schvaluje Podmínky rozhodnutí o poskytnutí dotace v rámci Integrovaného operačního programu E-Government v 
obcích - CzechPOINT na upgrade (doplnění vybavení kontaktních míst CzechPOINT) stávajícího pracoviště na Městském 
úřadě v Poběžovicích. 

♣ ZM souhlasí s dofinancováním výdajů na pořízení upgrade CzechPOINTu v rámci Integrovaného operačního programu E-
Government v obcích CzechPOINT, stávajícího pracoviště Czech POINT v MěÚ Poběžovice, ve výši 15% celkových 
způsobilých nákladů 



 
 

V Poběžovicích letos i železnice 
si může připomenout kulatá jubi-
lea. Když se v roce 1861 dostavě-
la Česká západní dráha z Furthu 
do Plzně, vznikla brzy myšlenka 
připojit k „železné dráze“ i Horšo-
votýnsko včetně tehdejšího Ron-
šperka. Již v roce 1872 získal  ba-
ron Kotz von Dobrš, majitel pan-
ství Újezd sv. Kříže, souhlas k 
přípravným pracím na stavbu lo-
kální železnice. Ale teprve v roce 
1894 se začalo s vyměřováním 
tratí a přípravou stavby. Ronšper-
ský okres na stavbu upsal 76.000 
zlatých, což byly tehdy obrovské 
peníze. 29. prosince 1898 byla vy-
dána licence (obdoba dnešního 
stavebního povolení) pro „Lokální 
dráhu Staňkov – Ronšperk“ a 
hned na jaře 1899 se začalo stav-
bou cca 22 km dlouhé trati. 
V květnu 1899, tedy před 110 ro-
ky,  začaly stavební práce 
v dnešním areálu poběžovického 
nádraží – stavba provozní budovy, 
vodárny, strojového depa a dal-
ších staveb včetně pláně pro 3 ko-
leje. Stavba pokračovala skutečně 
rychle - již  o 15 měsíců později,  
přesně 5. srpna 1900 před poled-

nem dorazil do Ronšperka vlak se 
slavnostními hosty.  A již násle-
dující  den začal běžný provoz na 
trati, zprvu jen se dvěma vlaky, 
taženými parními lokomotivami, 
v každém směru.  Z Poběžovic 
odjížděly vlaky ráno v 7  a odpo-
ledne v 15 hodin, aby  po jedena-
půlhodině dosupěl vláček se 2 
osobními vagóny do Staňkova  
Zajímavé je, že přibližná doba od-
jezdů těchto hlavních vlaků 
z Poběžovic po celou dobu uply-
nulých 110 let se vlastně nikdy 
podstatně neměnila. Tak dobře 
byly odjezdy již tehdy načasová-
ny. 
A o deset let později, právě před 
100 lety, na jaře 1909, se začalo 
s rozšiřováním nádraží a příprav-
nými pracemi pro druhou poběžo-
vickou trať z Tachova do Doma-
žlic. V roce 1909 se stavěl 
v Poběžovicích silniční most přes 
trať ve směru na Hostouň, želez-
niční viadukt s mostem přes Pi-
voňku pod dnešní továrnou Las-
selsberger, vznikl nový kus  silni-
ce ze železničním přejezdem  a 
další stavby.  I zde se musíme do-
dnes obdivovat  rychlosti stavby, 

pomyslíme-li na to, že hlavní  
„mechanizací“ i zde tehdy byl 
krumpáč, lopata a kolečko, pří-
padně koňský potah s vozem. Pro-

tože již 1. srpna 1910 i po této tra-
ti přijel z Domažlic první vlak se 
slavnostními hosty.  Vznikla tak 
vůbec  nejdelší  (89 km) a součas-
ně nejpomalejší lokálka v českých 
zemích, vlak ji tehdy zdolával nej-
méně čtyřiapůl hodiny provozova-
ná bez větších změn dosud. 
     O tom všem, samozřejmě pod-
statně podrobněji, i o dalších zají-
mavostech kolem historie doprav-
ních cest na Poběžovicku, bylo 
možné vyslechnout přednášku 
RNDr. Karla Špačka dne 9. února 
2009 v hotelu Hubertus v rámci 
již 3. ročníku přednášek občan-
ského sdružení Dobrohost -
Poběžovice. 
                                                (šp) 

I dráha letos v Poběžovicích jubiluje 

Věřte nevěřte 

Naše družstvo „odrostlejších žen“ 
sportuje v tělocvičně poběžovické 
školy už téměř třicet let, proto se 
také řadíme, vzhledem k našemu 
věku, mezi ty “zralejší.“ 
Scházíme se každý týden ve 
středu od půl osmé večer a to, že 
skutečně nezahálíme, dokazují i 
naše aktivity v uplynulém roce. 
Co máme tedy za sebou, co se 
nám podařilo úspěšně zvládnout? 
Zimní měsíce jsme většinou strá-
vily plaváním v domažlickém ba-
zénu.  
V dubnu jsme zavítaly na bow-
ling, kde jsme sice utrpěly poráž-
ku od žen ‚I‘, ale získaly jsme 

první cenné zkušenosti. 
A je tu již nejkrásnější měsíc 
v roce - květen. Ten patřil turnaji 
ve vybíjené na našem školním 
hřišti, které nám perfektně upravil 
p.Vojvoda, jemuž touto cestou sr-

dečně děkujeme. 

V turnaji se utkala tři družstva – 
vítězství náleželo žákovskému 
družstvu místní ZŠ, na 2. místě 
skončily ženy „I“ a 3. místo obsa-
dily ženy „II“. 
Po letním odpočinku jsme se 
skvěle pobavily 27. září v res-
tauraci „U Dušana“, kde nám dle 
našeho přání sice trochu předčas-
ně, ale kouzelně připravil tradič-
ní „Štědrý den“ se všemi tradice-
mi i se skvělou štědrovečerní ve-
čeří jeho současný majitel Jiří Hr-
da s manželkou. Zasloužili by si 
určitě, aby tato restaurace již nes-
la jejich jméno, neboť se nemají 
určitě za co stydět. 

Po večeru a 
noci plné ve-
selí a zábavy 
jsme hned 28. 
září vyrazily 
na pochod 
k prameni 
Radbuzy. 
Všechny zú-
častněné tak 
provětraly hla-
vu a načerpaly 
dostatek po-
třebného čers-
tvého vzdu-
chu. 
A je tu měsíc 
listopad a 29. 
11. probíhá 
turnaj ve vybí-
jené v Horšov-
ském Týně, 
který samo-
zřejmě nemů-
žeme vyne-
chat.  

Zde obsazujeme 2. místo ve slo-
žení - Kotlanová, Ulrychová, 
Foistová,Wintrová, Václavovico-
vá, Volfíková, 3. místo patřilo 
starším a i mladším žákům ZŠ - 
Wintrové, Sokolové, Kořínkovi, 
Krásnému, Václavovicovi /ml.

žáci/, Kořín-kové, Ulrychové, 
Klinerové, Maštalířové, Vogel-
tanzové a Václavovicovi /st.žáci/. 
Abychom zvítězili, musíme 
všichni trénovat přesnou hru 
s požadovanými pravidly. 
Zásluhou Moniky Hanzlové jsme 
se v tomto měsíci dostaly i na 
spinning do Horšovského Týna a 
za její asistence a odborných rad 
si tak vyzkoušely tento nový mo-
derní druh sportovního vyžití. 
6. prosince jsme starý rok zakon-
čily MIKULÁŠSKOU ZÁBA-
VOU. Do pozdních hodin jsme se 
vesele bavily, dobře jedly a pily a 
nechyběl ani tanec. Řádily jsme 
jako tradiční doprovod Mikuláše - 
jako veselé čertice! 
Ohlédneme-li se tedy za uplynu-
lým rokem, můžeme říci, že se 
nemáme za co stydět. 

Zveme Vás srdečně mezi nás. 
Máte-li zájem, obraťte se na na-
ši „velitelku“ -  M. Volfíkovou. 

 
Srdečně Vás zdraví kolektiv  

„ODROSTENEK“ 

Znáte „ODROSTENKY“? 

Odrostenky u pramene Radbuzy 

Možná by se také dalo říci „vadí, 
nevadí“. To o čem chci dnes psát 
většinou lidem, kteří se o to sta-
rají, nevadí, a vy - věřte, nebo ne-
věřte. Jak jistě víte, naše město 
má ustanovené zastupitelstvo a 
radu města. Tím to ale zdaleka 
nekončí.  Na chodu města se po-
dílejí další lidé, kteří pracují ve 
dvou komisích a ve dvou výbo-
rech. Všichni členové jsou usta-
noveni radou, nebo zastupitel-
stvem, a svou práci dělají dobro-
volně, zdarma, a především pro-
to, že ji dělat chtějí. Jedinou pla-
cenou funkcí ve jmenovaných or-
gánech, jsou radní města. Ti za 
svou práci dostávají odměnu. Od-
měnou pro ty ostatní je povedená 
práce, ohlas Vás občanů, úsměvy 
a spokojenost dětí a podobně. Po-
kud mohu mluvit za sebe, zatím 
se tak děje, a já mám opravdu ra-
dost z každé akce, která dobře 
dopadne. A jak to v komisích 
funguje?  Po přečtení prosincové-
ho čísla zpravodaje mi trochu při-
padá, že všichni jmenovaní, jsme 
dobře zaplaceni. Věřte, nevěřte, 
opak je pravdou. Ke komunikaci 
se členy komisí a výborů použí-
váme soukromé telefony, pro ce-
ny a odměny pro děti jezdíme 
soukromými auty, samozřejmě 
vše děláme ve svém volném čase, 
a s malými změnami už šestým 
rokem, což považuji spíše za po-
zitivní stránku věci. Myslím, že 

teď nemluvím jen za sebe, proto-
že jsme všichni svou kandidatu-
rou do zastupitelstva, potažmo 
komisí a výborů, projevili vůli a 
chuť pro město pracovat, a tak 
pracujeme. Někdy se práce daří, 
někdy méně, ale zatím nám ne-
chybí chuť něco dělat, a postarat 
se o to, co je zrovna potřeba. To 
je ale podmíněno tím, že se o po-
třebě naší pomoci, dozvíme.  Po-
kud se to dozvíme po akci, a jako 
výtku, pak už, bohužel, pomoci 
opravdu nemůžeme. Přitom stačí 
jen zavolat, nebo říci. Pokud naše 
komise akci pořádá, a ví, že 
s počtem svých členů nestačí, o 
pomoc si také říká. A je to větši-
nou více organizací, které pomá-
hají - ASPV, Základní škola, ha-
siči a další.  
Není jednoduché akce vymyslet, 
připravit, zajistit tak, aby vše  
„klaplo“, a když se někdy něco 
nepovede, musíme překousnout i 
nepříjemné názory a připomínky, 
které někdy, víc než je potřeba, 
zkazí náladu. Ale to už asi k téhle 
práci patří. Tak jsme se dostali od 
toho - věřte nevěřte, až k - vadí, 
nevadí.  A nám nevadí, protože je 
stále více toho příjemného, a po-
zitivního. Proto se na Vás bude-
me těšit při akcích pořádaných 
pod záštitou města Poběžovice i 
v roce 2009.                                                     

                                                              
Lenka Pekárová                                       
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PODĚKOVÁNÍ 
Rádi bychom ještě jednou po-
děkovali paní Špačkové za to, 
že si našla čas a přišla mezi 
nás. Pozorně jsme naslouchali 
jejímu zajímavému povídání o 
historii Poběžovic. Všem zú-
častněným se přednáška líbila 
o čemž svědčila četnost dota-
zů. 
Moc děkujeme a těšíme se na 
její další návštěvu.   
 

Obyvatelé DPS a Klub důchodců 



 

   

Dne 19. března 2009 
to bude 6 let, kdy nás 

navždy opustil 
pan  

 

Oldřich Motyčka 
ze Šitboře. 

 
 
 
 
 
 
 

Stále vzpomínají 
manželka 

a syn s rodinou. 

Vzpomínka 

Dne 7.2. 2009 pořádal oddíl 
stolního tenisu SK Poběžovice 
již 8. ročník Memoriálu Josefa 
Bufky a Jana Duffka. Do tra-
dičního turnaje se tento rok 
přihlásilo 22 hráčů, z toho 6 
jich dorazilo z partnerského 
oddílu z německého Rötzu. Po 
urputných bitvách za zelenými 
stoly, jenž vrcholily až 
v pozdních odpoledních hodi-
nách se nakonec z celkového 
prvenství radoval Václav Cís-
ler z TJ Start Bělá nad Radbu-
zou, následován hráči pořádají-
cího oddílu Miroslavem Duff-
kem a Václavem Kunešem. 
Všichni tři nejúspěšnější si od-
nesli hodnotné ceny v podobě 

pohárů a diplomy. Velký dík 
rovněž patří členům SDH Po-
běžovice, kteří se postarali o 
chutné občerstvení a tímto rov-
něž přispěli k bezpro-
blémovému průběhu turnaje.  

Memoriál J. Bufky a J. Duffka zná vítěze 
Chtěla bych reagovat na článek pa-
na tajemníka ohledně chování pejs-
kařů. Jistě - má pravdu, ale jak se 
chová „městský“ úřad k nám pejs-
kařům? Pořídila jsem si psa, ale 
mám smůlu že je druhý. Cenu, kte-
rou si zastupitelé nasadili je podle 
mě šokující. Dát 500.-Kč za druhé-
ho psa, je opravdu sprosté. Čím mi 
úřad přispívá, snad na očkování 
nebo krmení? V okolních vesni-
cích je poplatek o mnoho nižší, 
pouze symbolický. Jaký je rozdíl 
mezi námi? Asi v přístupu k lidem. 
Ráda zaplatím, protože pejsky 
mám a chci mít, ale myslím si, že 
takové peníze vybírat pro nic je 
opravdu nehoráznost. 

Zdeňka Škodová 

Reakce na článek 
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 Koncem roku 2006 se zrodila 
myšlenka Mysliveckého sdružení 
Pod Lysou horou Mnichov uspo-
řádat dohromady společenský  
ples se SRPDŠ při ZŠ Poběžovi-
ce. V roce 2007 se tak konal  prv-
ní ples a letos to byl již třetí. 
14.února 2009 se úderem dvacáté 
hodiny rozezněly sálem hotelu 
Hubertus první tóny Holýšovské 
trojky. Zcela zaplněný sál přivíta-
la svým milým předtančením děv-
čata aerobiku skladbou Bobík, s 
níž obsadila v Praze na „Sme-
tanovém dni“ první místo. Se svý-
mi svěřenkyněmi ji nacvičila je-
jich vedoucí Romana Adamcová. 
Ve stylu HIP - HOP zatančila pu-
bliku hned po nich M. Tauberová, 
žákyně 9. ročníku. Maturitní roč-
ník Technického lycea v Horšov-
ském Týně okouzlil svými kostý-
my a skladbou na téma ZORO. Za 
svůj zdařilý výstup sklidili všichni 
tanečníci zasloužený  aplaus. 
Před půlnocí patřil parket taneční-
mu páru z tanečního klubu Maest-
ro Praha - Davidu Karasovi z Do-
mažlic a Kateřině Pelcové z Loun, 
kteří jsou mistři ČR v soutěži 
družstev v latinsko-amerických 
tancích a v Brně na MS ČR obsa-
dili krásné 8. místo. Naše publi-
kum zhlédlo v jejich podání neo-
byčejnou souhru pohybů v ukázce 
pěti latinsko-amerických  tanců: 
samba, cha-cha, rumba, paso-
doble a jive. Při pohledu na jejich 
doslova mistrovský tanec se nám 
přímo tajil dech. Věříme, že u nás 
nebyli poprvé, ale ani naposledy. 
Půlnoční překvapení si tentokrát 
připravily tři vdavek chtivé slečny 
v podání kolegyň z naší ZŠ. Jejich 
kankán doslova rozzářil publi-
kum. 
Příjemným  zpestřením večera by-
la i dámská volenka, pasování 

myslivce na lovce mufloní zvěře a 
dále několik krátkých vstupů tru-
bačů z Okresního mysliveckého 
spolku Domažlice, kteří  tradičně 
náš společný ples zahajují. Již 
před dvacátou hodinou předvedli 
svoje umění a přilákali návštěvní-
ky svým vystoupením před hote-
lem Hubertus.  
K dobré náladě patří samozřejmě i 
dobré jídlo, a toho bylo opravdu 
dost a dost. Vepřové hody připra-
vil pan V. Grőssl a o sekanou a 
výborný guláš se postarali svěřen-
ci Výchovného ústavu z Hos-
touně. Při rautu všechny velmi 
ochotně obsluhovala Marie Peká-
rová se svou dcerou Hedvikou. 
Jejich pestrá a vkusná tabule láka-
la již jen pohledem. 
Tombola, bez níž si ples nedove-
deme představit, byla i letos 
opravdu hodnotná. Velké podě-
kování  patří  všem našim štěd-
rým sponzorům a také mysliv-
cům. 
Ve valentýnsky laděném sále s 
mysliveckými trofejemi, o jehož 
výzdobu se postarali myslivci a p.
učitelky A. Paulová a J. Přerosto-
vá s několika svými žákyněmi, se 
návštěvníci bavili až do pozdních 
ranních hodin. 
Bylo příjemné strávit večer s přá-
teli, kteří podporují správnou věc. 
A tou je v tomto případě získání 

finanční pomoci pro naše děti. 
Výtěžek z plesu byl  věnován na 
účet SRPDŠ a peníze budou pou-
žity na akce pro děti zdejší zá-
kladní školy.   
Poděkování proto tedy určitě ne-
náleží jen návštěvníkům plesu, ale 
i všem ostatním, kteří nebyli jme-
nováni a kteří se aktivně podíleli 
na jeho přípravě i průběhu.   
Těšíme se na příští setkání 
20.2.2010.  Přijďte zase mezi nás, 
rádi vás všechny uvidíme.                                                                                      

                                                                                           
za SRPDŠ Jiří Teplý                                                                           

za MS Pod Lysou horou Mnichov 
Jaromír Pánek   

3. společenský ples SRPDŠ a MS Pod Lysou horou Mnichov 

Město Poběžovice   
Vás srdečně zve na 6. MĚSTSKÝ PLES v sobotu 14. března 

2009 od 20.00 hodin v Hotelu Hubertus v Poběžovicích 
Hraje hudební skupina ORIENT EXPRES 

Taneční vystoupení – Orientálky z Chlumčan 
Dámská volenka, tombola. 

Předprodej a rezervace od 23. února, vstupné 70,-Kč 
MKIS Poběžovice, nám. Míru 210, Poběžovice, tel.: 379 497 889, 

e-mail: info@pobezovice.cz 

Ještě k pejskům... 
Plně chápu paní Škodovou a vím, 
že 500.-Kč je v dnešní době trva-
lého zvyšování cen hodně peněz. 
Na druhé straně módní trend poři-
zování si pejsků, městu nic pozi-
tivního nepřináší. Naopak vzrůsta-
jící znečišťování veřejných pro-
stranství, zvyšování nebezpečí po-
ranění volně pobíhajícími psy a 
stále častější výskyt toulavých psů 
bez pána, o které se město na své 
náklady musí postarat, jsou reali-
tou. Není proto důvod, aby město 
ke zvyšování počtu psů aktivně 
přispívalo jakoukoli podporou je-
jich držitelů. 
Pokud mluvíme o nehorázných 
poplatcích, nevím jaká slova by 
pisatelka použila například v Do-
mažlicích, kde je cena za prvního 
psa v rodinných domcích 800.– a 
za dalšího 1200.-Kč.  
Když jsme u cen, tak se podívej-
me po okolí: H. Týn 300 a 800.-
Kč, Staňkov 250.– a 375.-Kč, Bě-
lá n.R. 300.– a 600.-Kč. 
Myslím, že ani poplatky v Pobě-
žovicích ve výši 200.– a 500.-Kč 
nejsou ve srovnání s nimi až tak 
nehorázné... 

V. Kotlan, tajemník MěÚ 

František Ringo Čech: Dívčí válka  
divadelní představení ochotnického spolku  

při SDH Černíkov „ČERNOCH“. 
Sobota 28. února 2009 v 19.30 hod. KINO  POBĚŽOVICE 

vstupné dobrovolné 
MKIS Poběžovice, nám. Míru 210, Poběžovice,  
tel.: 379 497 889, e-mail: info@pobezovice.cz 

Komise pro děti a sport Rady města Poběžovice pořádá: 
 

Tentokráte připlují PIRÁTI !!!  
KAM: do velkého sálu Hotelu Hubertus 

KDY: 1.3.2009 v 15.00 hodin 
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http://www.pobezovice.cz * Redaktor Vojtěch Kotlan * Vydavatel si vyhrazuje právo na jazykovou úpravu. Názory vydavatele se nemusí vždy  

shodovat s názory autorů jednotlivých příspěvků. * Tisk: Tiskárna MKS Domažlice – náklad 700 výtisků.   *  ZDARMA  *    
Uzávěrka příštího čísla je 20. března 2009           * Redakční rada: Mgr. M. Špačková, Bc. J. Látka *              Reg. číslo   MK ČR E11530            

devším na 
modelech domů zpracovat předlo-
hy pro keramickou tvorbu. Součás-
tí přípravy projektu bylo i sezná-
mení se s historií jednotlivých sta-
veb. Zde se realizátoři opřeli o po-
moc pana Josefa Böhma, který po-
skytl informace z vlastních regio-
nálních studií.  

Pokud bude projekt finančně pod-
pořen Ministerstvem pro místní 
rozvoj ČR, vznikne v prostorách 
školy moderní a účelná keramická 
dílna, která bude k dispozici nejen 
pro výuku a zájmové vzdělávání 
žáků, ale bude také zpřístupněna 
veřejnosti. Navrhované pestré fa-
sády domů pak vyzdobí DPS i 

místnosti městského úřadu a jistě 
se stanou inspirací pro další pro-
jekty týkající se zvelebení našeho 
města. Věříme, že to také bude je-
den z milých dárků od naší školy 
městu při příležitosti jeho 650leté-
ho jubilea. 
 

V. Foist 

dokončení ze str. 1. 
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